



Canadian Association  
of Physicists

Association canadienne  
des physiciens et physiciennes

Contribution ID: 405

Type: **not specified**

## Publishing Processes and Peer Review | Processus de publication et examen par les pairs

*Monday 9 June 2025 12:00 (1h 30m)*

Join the Canadian Journal of Physics for a structured discussion on the publishing industry and the processes and roles involved in a manuscript's publication. From authorship and submission to author rights and protections post-publication, we'll discuss how your research is assessed and handled in physics journals across publishers. Best practices for peer review, as an author or a reviewer, will also be presented.

We welcome physicists from all career stages to ask questions, reflect on their publishing experiences, and learn something new! The discussion will be hosted by Journal Development Specialist Jocelyn Sinclair, and Editors-in-Chief of CJP Prof. Marco Merkli (Memorial University of Newfoundland) and Dr. Zahra Yamani (Canadian Nuclear Laboratories).

Résumé : Rejoignez le Journal canadien de physique pour une discussion structurée sur l'industrie de l'édition et les processus et rôles impliqués dans la publication d'un manuscrit. De la paternité et de la soumission aux droits d'auteur et aux protections après publication, nous discuterons de la façon dont votre recherche est évaluée et traitée dans les revues de physique de tous les éditeurs. Les meilleures pratiques en matière d'évaluation par les pairs, en tant qu'auteur ou évaluateur, seront également présentées.

Nous invitons les physiciens à tous les stades de leur carrière à poser des questions, à réfléchir sur leurs expériences en matière de publication et à apprendre quelque chose de nouveau ! La discussion sera animée par Jocelyn Sinclair, spécialiste du développement des revues, et par les rédacteurs en chef de CJP, le professeur Marco Merkli (Memorial University of Newfoundland) et le docteur Zahra Yamani (Laboratoires nucléaires canadiens).

**Keyword-1**

**Keyword-2**

**Keyword-3**

**Presenters:** SINCLAIR, Jocelyn (Canadian Science Publishing); MERKLI, Marco (Memorial University of Newfoundland); YAMANI, Zahra (Canadian Nuclear Laboratories)

**Session Classification:** Canadian Science Publishing - Publishing Process and Peer Review | Processus de publication et examen par les pairs